
Jegyzőkönyv 

 
        a képviselő – testület üléséről, amelyre  2019. március 26-án került sor. 

 
 
 

A gyűlésen jelen voltak: a mellékelt jelenléti ív szerint 
A gyűlésen részt vett lakosok száma: 2    
További résztvevők: Mgr. Varga Norbert – tolmács             
     
Napirendi pontok: 
 

1.  Megnyitó 
2.  Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
3.  A légkör védelméről és a légkör szennyezéséért járó illetékről szóló általános érvényű rendelet 
4.  A gondozói szolgálatról szóló általános érvényű rendelet 
5.  Kérvények és egyéb aktuális témák megtárgyalása 
 
 
A gyűlést megnyitotta és vezette Iván Lajos polgármester. A javasolt napirendi pontokat 
a polgármester javaslatára a képviselő-testület feltöltötte a 6. napirendi ponttal, melynek témája - 
javaslat a bírósági ülnök kinevezésére, valamint Ravasz Béla képviselő javaslatára a 7. napirendi 
ponttal, melynek témája a közbeszerzés.  Szavazás: mellette 8, ellene 0, tartózkodott 0. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek a következő képviselőket javasolja: 
 
MVDr. Láng László 
Viola József 
Szavazás: mellette 6, ellene 0, tartózkodott 2. 
 
Jegyzőkönyvvezető: Ing. Jakli Erika 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



2. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
 

Iván Lajos ismertette az előző ülés határozati javaslatainak teljesítését.  
Adatok a lakosság-nyilvántartásból: 1 születés, 1 elhalálozás, 3 elköltözés. Lakosok száma 2102. 
Iván: 
- Február 27. – az építésügyi bizottság ülése Németh Lászlóval, a BALA cég tulajdonosával a 
tornaterem hőszigetelésével kapcsolatos pályázatról. 
- Február 28. – tárgyalás Elek Péterrel, az AQUAMONT vállalat elnökével a szennyvízhálózat 
bővítéséhez szükséges rajzok kidolgozása céljából. Kérvény a Környezetvédelmi Minisztériumba 
a projektdokumentáció finanszírozására 15.000 € értékben. 
- Február 28. – tárgyalás a D4R7 mérnökeivel a körforgalom megvilágításával kapcsolatban. 
− Farkas – ki fogja a világítást fizetni? 

− Iván - a község, mivel az előző polgármesterrel szerződést kötöttek. 
- Március 2. – falugyűlés Cséfán az aktuális problémákról és tervekről, dőrejárás Kis- és 
Nagybudafán. 
- Március 5. – népi mulatozással egybekötött bőgőtemetés a gellei kultúrházban Iván Zoltán és 
Iván András szervezésével. 
- Március 6. – tárgyalás Gódány Tímeával az ógellei falurészben tervezett zsákutca kialakításáról. 
Nem szültetett megegyezés, a község az utat nem veszi gondozásba. 
- Március 6 – tárgyalás Nógell úrral a gellei kultúrház körüli telkek tulajdonviszonyainak 
rendezése céljából.  
- Március 7. – Isaac Fuchs és felesége látogatása Izraelből a zsidótemetőhöz vezető út 
tulajdonviszonyainak rendezése céljából. Kornfeld Tibor, a zsidó hitközség tagja segítségét 
ajánlotta fel. 
- Március 9. – önkéntes brigád Cséfán, a temető, valamint a Mihályfa felé vezető út kitakarítása.  
- Március 13. – tárgyalás a Kondoros és a Tabóka vadászszervezetek elnökeivel a jövőbeni 
földbérletekről. 
- Március 15. – helyszínelés az erdészet szakembereivel a cséfai vadon nőtt jegenyefák és a 
Mihályfa felé vezető út menti elöregedett fák kivágásával kapcsolatosan. 
- Március 15. – helyszínelés a Dőre téren a pozsonyi A.I.I. vállalat ügyvezető igazgatójával a Zöld 
Falvak nevű pályázat által elnyert 16.000 € értékű fakiültetés megvalósítása céljából.  
- Március 16. – köztársaságielnök-választás 1. forduló. 
- Március 18. – Tumma úr, a Galileo cég képviselőjének látogatása a weboldallal és a mobil 
applikációval kapcsolatban. 
− Iván – annak ellenére, hogy a testület nem fogadta el a weboldal átdolgozását, a cég már 
elkezdett vele foglalkozni. A község 1000,- €-t fizetett a szolgáltatásokért. 
− Ravasz – a Galileo cég jött egy ajánlattal, amit a testület nem hagyott jóvá financiális 
okokra hivatkozva. Abban a hiszemben voltunk, hogy nem lett a szerződés megkötve. Ismerem a 
cég munkáját, a testületből egyedül én támogattam. 
− Iván – egy applikációt kínálnak, amelyen keresztül a lakosok figyelemmel követhetik a falu 
történéseit. 
− Ravasz – elég szigorú előírások vonatkoznak a honlap üzemeltetésére. Nem tudom, hogy a 
község honlapja megfelel-e ezeknek az előírásoknak.  
- Március 19. – megtörtént a tornaterem átvétele és üzembe helyezése, a hibák nagy része 
kijavításra került. 



- Részvétel az Önkéntes Tűzoltószervezet ülésén Királyfiakarcsán a helyi tűzoltószervezet 
újraszervezése céljából. Jelenleg 21 tag van nyilvántartva. Lehetőség van egy CAS 15 Iveco Daily 
tűzoltóautó megpályázására. 
- Március 20. – látogatás Dudás Mónika mérnökasszonynál Pozsonyban a falufejlesztési terv 
átdolgozásával kapcsolatban. 
 - A Mezőgazdasági Szövetkezet segítségével felújításra kerülnek a sportpályán levő 
tréningpályák. 
- Március 21. – látogatás az IDOPS cégnél Baráth mérnök úrral, az építési hivatal vezetőjével. 
Meglepő, hogy miként épülhettek fel az üvegházak, miközben a falufejlesztési tervben rekreációra 
alkalmas területnek van besorolva. A többi épület felújítás alatt van. 
- Március 21. – tárgyalás Németh László mérnök úrral, a BALA cég tulajdonosával,  a tornaterem 
projektdokumentációjának kidolgozása céljából. A kiírt pályázat 200 000 € értékű 5%-os önrész 
mellett. 
 - További folyamatban lévő pályázatok: műfüves pálya felújítása, kamerarendszer kiépítése, a 
hulladékgyűjtő udvar gépi berendezései. 
- Március 23. – részvétel a helyi Mária Légió tagjainak fogadalomtételén a csallóközcsütörtöki 
templomban. 
- Március 26. – megkezdődött a fakiültetés a pósfai Dőre téren. 
 
 
3.  A légkör védelméről és a légkör szennyezéséért járó illetékről szóló általános érvényű 

rendelet 

   
− Iván – nincs a községnek ilyen rendelete, ezáltal a beérkezett jelentésekre nem tudjuk 
kiszabni az illetéket. 
− Ravasz – a rendelet betartása lesz a nehezebb része. 
Szavazás: mellette 8, ellene 0, tartózkodott 0. 
 
 
4.  A gondozói szolgálatról szóló általános érvényű rendelet  
 
 
− Viola – jó lett volna, ha a szociális bizottság előtte megtárgyalta volna a rendeletet. 
− Menyhárt – összeülünk a bizottsággal és a következő ülésre kész javaslattal jövünk. 
A KT a rendeletet tudomásul veszi. 
 
 
5.  Kérvények és egyéb aktuális témák megtárgyalása  
 
 

• Tóth Kitti kérvénye 

− Iván – mihályfai lakos, kétszobás bérlakást igényel, kérvénye felkerül a lakásigénylők 
listájára.  Szavazás: mellette 8, ellene 0, tartózkodott 0. 
 

• A leköszönő polgármester szabadságának kifizetése 

− Iván – az előző üléseken a testület tudomásul vette a volt polgármester kérvényeit. 
Kikértem jogász véleményét, a testületen múlik, hogy elfogadja-e vagy sem.  
− Ravasz – a lelépőt, ami a leköszönő polgármesternek járt, megkapta. A nem kimerített 
szabadság kifizetése a testület döntésén múlik. Nehéz hozzászólni, de nem fogom támogatni, mert 



a leírtak alapján és a munkája alapján nem folytak a faluban olyan tevékenységek, ahol 
nélkülözhetetlen lett volna a polgármester jelenléte. 
− Viola – nekem is kétségeim voltak. Először, hogy jogilag megtámadható-e a testület 
döntése, erre most választ kaptam. Ezenkívül úgy gondolom, hogy lett volna lehetősége kimeríteni 
a szabadságát. 
−  Láng – nagyon elfogult véleményeket hallok. Relatív dolog, hogy hogyan végezte a 
munkáját és hogy volt-e lehetősége meríteni a szabadságát. 
− Viola – a folyó évben volt rá lehetősége, hogy merítse és az olyan érvek, hogy a hivatal 
átadásával volt elfoglalva, nem állják meg a helyüket. Teljesen jogos és nem is vitatom, hogy az 
alpolgármester mellé áll. 
− Špaček – előző években is tudta meríteni a szabadságot. Ha sok volt a tennivaló, be kellett 
volna ütemezni. Az nem indok, hogy a többi polgármester is megkapta. Már három hónapja ezzel 
foglalkozunk, és nem tisztel meg azzal, hogy eljöjjön az ülésre. 
− Ravasz – 8 évig a magyar kérvényeket szorgalmazta, ő az MKP helyi elnöke, miért nem írta 
meg magyarul a kérvényt? 

Szavazás: mellette 3, ellene 5, tartózkodott 0. 
 
6. Javaslat bírósági ülnök kinevezésére 
 

− Iván - Bittera Gábor megbízatása letelt, de hajlandó a következő 4 évre is vállalni a 
feladatot. Bírósági ülnököt a község az állandó lakhellyel rendelkező lakosai sorából választ, ezt 
követően kikéri az illetékes bíróság véleményét. Javaslom, hogy Bittera Gábort a 2019-2022-es 
időszakra bírósági ülnöknek nevezzük ki. Ki van a javaslat elfogadása mellett?  
 Szavazás: mellette 8, ellene 0, tartózkodott 0.  
 
 
 
 
7. A közbeszerzés  

 

 

− Ravasz – Usačov Péter kezdeményezésére kezdtünk az elmúlt választási időszakban ezzel a 
témával foglalkozni, mivel a községnek nincs olyan rendelete, ami a közbeszerzést szabályozná. A 
közbeszerzésről szóló törvény fontos szabályokat hozott. A általános érvényű rendelet nem 
emelkedhet a törvény fölé, így nincs is mit szabályozni. Inkább egy belső irányelvet lehetne 
elfogadni, azt viszont nem a testület, hanem a polgármester fogadja el.  A legtöbb községben, 
ebben a formában fogadták el. A közbeszerzésről szóló törvény többször volt módosítva. Volt idő, 
amikor 1000 € felett a közbeszerzés valamelyik formáját kellett alkalmazni. Egy idő után a keret 
15 000 €-ra emelkedett. Nagyobb összegeknél nincs mit szabályozni, be kell tartani a törvényt. A 
közbeszerzésért a polgármester felel. El kell dönteni, hogy melyik formát választjuk. Én a belső 
irányelv formában javaslom. 
− Iván – nekem ebben a formában megfelel, a nagyobb volumenű közbeszerzésekre vannak 
szakemberek. 
 
 
 
VITA 

 

− Ravasz – hogy áll a falu a hulladékszeparációval? 

− Iván – az autógumikat válogatjuk, a ledarált ágakat a TSZ elszállította. Keresem a 
legolcsóbb ajánlatot. 
− Ravasz – mindennel el kell számolni, hová vitték, mert ez alapján fog a község fizetni. 



− Iván – ami a hulladékgyűjtő udvaron felgyülemlett, nehéz lesz eltakarítani. A legutóbbi 
darálás 4000 €-ba került. Még mindig vanna cégek, akik lerakják a szemetet. Április végén 
lomtalanítást tervezünk.  Kisbudafán, Ógellén és Cséfán brigádra kerül sor. 
− Viola – a Pionírparkban a múltban valaki megfúrt több nyírfát, melyek közül 2 kipusztult. 
Az volt a megegyezés, hogy ültetünk helyettük.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 


